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Milé čtenářky a milí čtenáři, 
 
všichni určitě dokážeme úplně jednoduše a 
srozumitelně vysvětlit slovo - domov. A určitě 
všichni zcela chápeme, že v našich definicích 
budou odlišnosti a rozdíly, ale snad se 
shodneme v tom, že domov je místo, kde 
žijeme se svou rodinou, odkud odcházíme do 
školy nebo do zaměstnání a pak se zase 
vracíme zpět. Místo, odkud odjíždíme do 
světa, abychom se znovu vrátili s pocitem 
jistoty, že všude dobře, ale doma nejlépe. 
S domovem nás spojují vzpomínky na 
dětství, na mládí, protože pak ze svého 
původního domova obvykle odcházíme, 
abychom si vytvořili domov nový, ale 
skutečně náš. Ale ten první, patřící do světa 
dětství, v nás stejně zůstává. Bereme si ho 
s sebou, aby nám pomohl vytvářet další 
život.  
Někdo je životními okolnostmi nucen častěji 
střídat místa k bydlení, někdo celý svůj život 
prožije na jednom místě, dokonce v domě 
svých předků – o takových lidech říkáme, že 
v kraji zapustili hluboko své kořeny. Celé 
generace rodin zejména na venkově nehledají 
cestu do jiných míst, ale naopak pokračují 
v tom, co zdědili po svých rodičích a 
prarodičích. Přitom samozřejmě vnímají a 
sledují změny ve svém okolí a prostředí, 
jehož jsou součástí.  
Žijeme-li opravdu dlouho na jednom místě, 
naším domovem není pouze náš dům, ale 
celá ulice, celá vesnice, celý kraj. Naším 
domovem by nám měla být i naše zem – 
cítíme to zvláště ve chvílích, kdy se vracíme 
z ciziny a přejíždíme hranice. Je pravda, že 
dnes to častokrát ani nepoznáme, protože 
Evropa je již jiná než v minulosti, ale my 
starší, kteří si pamatujeme hlídané hraniční 
přechody, důkladné kontroly a celní 
prohlídky, si ještě vybavujeme nepříjemné 
pocity a obavy spojené s průjezdem hranic 
v té době. Svět se nám otevřel a my se 
otevřeli světu, je to zcela přirozená a pro 
většinu lidí normální situace. Je pravda, že 
v souvislosti s covidovou problematikou je to  
v současnosti zase jinak, než bychom si  
 
 
 

přáli, a tak se nám domov více než kdy jindy 
stává skutečným útočištěm a pevným 
zázemím.  
Máme pocit, že nám doma nic nehrozí, je to 
náš svět, který si můžeme vytvářet podle 
svého, a zároveň se potkávat se známými 
lidmi, se sousedy, s přáteli, že v této jistotě 
nás nemůže nic neobvyklého potkat ani 
překvapit.  
Jenže už ani to není pravda -  v poslední 
době jsme poněkud více než dříve něčím 
překvapováni, ohrožováni, dokonce tak, jak 
jsme si to nikdy ani nepředstavovali. 
Normální letní den, pak podivné mraky na 
obloze a přichází neskutečně agresivní 
bouře, vichřice, kroupy, tornádo. A náhle si 
člověk uvědomí, jak rychle může přijít o 
domov, o vlastní střechu, o celý dům, celou 
vesnici, o život. Pár minut, kdy příroda 
ukázala svou sílu, stačí k tomu, aby došlo ke 
katastrofě.  
Všichni jsme to nějakým způsobem zažili, 
prožili, vnímali a sledovali. Všichni víme, co 
se stalo, a tak s obavami pozorujeme každý 
podivný mrak, neboť víme, jak na jiných 
místech naší země tyto události měly 
mnohem horší průběh a následky. V té chvíli 
nikdo z nás netušil, co se děje v sousední 
vesnici, natož na Moravě. V té chvíli jsme 
mohli pouze sledovat řádění živlů a přát si, 
ať okna vydrží nápor vichřice, ať se nic 
nestane se střechou.  
Pak náhle všechno skončí, slunce svítí na 
modré obloze, lidé vycházejí ze svých 
domovů, aby se podělili se sousedy o dojmy, 
aby venku zjistili úroveň škod, aby si 
vzájemně pomohli s úklidem. Teprve potom 
se z médií dozvídáme, k čemu došlo na 
jiných místech naší země, teprve potom si 
člověk uvědomí sílu přírody a svou vlastní 
bezmocnost.  
Je to tak, někdy domov nelze ochránit, ale je 
třeba zachránit lidský život pro budoucí čas, 
protože s pomocí těch druhých se určitě 
může vytvořit domov nový. Člověk má také 
velkou sílu, když není sám. 

Marie Vránová 
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„Začal jsem domov nacházet v sobě. Teď se snažím chápat 
celou planetu jako místo k žití.“ 

 
Petr Horký, český cestovatel, moderátor, publicista, režisér (nar. 1973) 



AKTUÁLNÍ ROZHOVOR S EVOU 
 
Třetí číslo našeho časopisu je obvykle věnováno létu, kdy spolek v žádném 
případě nezahálí. Jeho hlavní aktivitou jsou příměstské tábory – letos proběhly 
ve čtyřech turnusech s bohatým programem, a proto jim budeme věnovat 
samostatnou část. 
 
První letní akce se uskutečnila již 
v měsíci červnu. Byl to tradiční pobyt ve 
Chvojkovském mlýně? 
Ano, bylo to tak. Letos poprvé jsme na 
Chvojkovském mlýně strávili celý víkend a 
bylo to nezapomenutelné. Bylo hodně znát, 
že účastníkům v průběhu celého roku chyběl 
sociální kontakt s vrstevníky. Přálo nám také 
počasí a my se mohli především věnovat i 
radovánkám v bazénu. Také jsme měli 
naplánovanou návštěvu petrohradských 
dobrovolných hasičů, kteří bohužel na 
poslední chvíli museli držet pohotovost kvůli 
případným požárům. 
Velmi úspěšný byl i červencový fotbalový 
turnaj. 
V červenci jsme mohli s roční přestávkou 
přivítat fotbalové nadšence na fotbalovém 
turnaji o Putovní pohár spolku VEEV. I zde 
byl obrovský zájem o účast. Vždy vítáme 
maximálně 8 mužstev, v letošním roce jsme 
hostili 10 mužstev.  
Ten, kdo nás zná, ví, že tento turnaj je i 
charitativního rázu. Vždy jsme vybírali 
dobrovolné vstupné na naši Lynetku. Po 
dohodě s její maminkou jsme vybrané peníze 
věnovali na poničené Stebno. Jediné, co 
některé fotbalisty mrzelo, bylo to, že nechodí 
tolik diváků z řad místních obyvatel. I přesto 
jsme si všichni užili pohodový den. 
Sousednímu Stebnu spolek pomáhal ještě 
jiným způsobem. Mohla bys nás blíže 
informovat?  
Neplánovanou aktivitou byla výpomoc při 
neštěstí ve Stebně. Náš spolek sice 
nepomáhal při úklidu obce, ale alespoň jsme 
nezištně zajišťovali občerstvení. Byl to 
momentální nápad. Spolky obce Petrohrad a 
kulturní výbor chystal v tu dobu akci 
v Bílenci. Každý se měl podílet nejen 
organizací, ale i finanční výpomocí. Bohužel 
po ničivém Durwurstu jsme akci zrušili a 
vyčleněné finance věnovali na nákup 
občerstvení, drogérie atd. Nemá cenu se více 
vyjadřovat, jen jsem šťastná za to, že jsem 

byla svědkem takové lidské solidarity, 
nezištné pomoci a poznala jsem tolik 
dobrých lidí.  
Jeden člověk mi utkvěl v paměti. Mladý 
policista z Postoloprt, který večer přijel hlídat 
obec kvůli rabování. Směna mu končila 
v šest ráno, a když jsem tam jela s ranní 
kávou kolem deváté hodiny, byl tam jako 
dobrovolný hasič.  
Jak to vypadá s fotografickou soutěží? 
Co se nám však nedaří, je fotografická 
soutěž. Tak nějak se vytratila a fotografové 
přestali posílat své zachycené momentky. 
Rozhodli jsme se proto, že již v soutěži 
pokračovat nebudeme. Oceníme ty, kteří 
doposud poslali, a tím to ukončíme. 
Moje tradiční otázka – jaký bude podzim 
ve spolku?  
A co nás čeká? Ještě, než vyjde toto číslo, 
budeme mít za sebou Strašidelně 
pohádkový les, který má na starosti členka 
Ivana Hečková. Přípravy jsou v plném 
proudu. Moc si přejeme, aby se akce vyvedla. 
Náš spolek vyhrál v projektu, který 
vyhlašovala nadace VIA.  
Přihlásili jsme se s projektem vybudování 
krátké naučné Včelí stezky v Černčicích. 
Náš projekt byl podpořen částkou 10.000 Kč. 
V současné době jsme ve fázi nakupování 
potřebného materiálu a v průběhu září až 
října proběhne samotná realizace. Stezka by 
měla začínat od naší včelařky Jitky 
Idžakovičové a končit na námi vybudovaném 
relaxačním místě. 
Každý rok spolek podporuje dětské 
aktivity při místní škole. Jak to bude 
letos?  
Jelikož nás také čeká začátek školního roku, 
budeme konečně opět nabízet zájmové 
útvary pro naše děti. Zázemí nám nabídla 
místní ZŠ a MŠ Petrohrad. Do zájmových 
útvarů mohou docházet nejen žáci a děti 
z místní školy. 
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Co se dál ještě připravuje? 
Na podzimní prázdniny plánujeme také 
příměstský tábor, který zajisté usnadní 
rodičům starost, kam s dětmi o prázdninách.  
Dále také chystáme lampionový průvod, 
který bude ve spolupráci s Obcí Petrohrad, 
pořádající hudební koncert v kapli Všech 
svatých.  

Poslední plánovanou akcí bude zřejmě druhý 
Spolkový ples. Všichni pevně věříme, že se 
bude moci uskutečnit a coronavir nám to 
nezkazí. Naplánovaný je na 13. 11. 2021. 
Ples budeme pořádat ve spolupráci všech 
místních spolků a Obce Petrohrad.  

 

 
Ráda bych touto cestou opět vyjádřila nesmírnou úctu těm, kteří nás 
podporují jak finančně, tak i svou pomocí při všech našich aktivitách. 
Především bych chtěla velmi poděkovat panu ing. Čapkovi, obci 
Petrohrad, panu starostovi ing. Brdovi, Jakubovi Kulíškovi, manželům 
Machovým, Martinovi Zelenkovi, Aleně Habrové a dalším.  

Za rozhovor děkuje Evě Učíkové Marie Vránová 

 
 

PŘEHLED ZÁJMOVÝCH ÚTVARŮ PRO TENTO ŠKOLNÍ ROK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

4/ 
 

 
1. Sportovní kroužek pro MŠ, 1. - 2. ročník ZŠ 
2. Sportovní kroužek pro děti ze ZŠ 
3. Výtvarný kroužek 
4. Kroužek dovedných ručiček 
5. Keramický kroužek 
6. Malý přírodovědec 
7. Angličtina pro děti z MŠ, 1. - 2. ročník ZŠ  
8. Angličtina pro žáky ze ZŠ 
9. Taneční kroužek 

 

Badatelský a výtvarný 
kroužek 



 

LÉTO SE SPOLKEM 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PUŤÁK 2021 – CHVOJKOVSKÝ MLÝN 
 
 
 
Spolek VEEV uspořádal od 18. června  
do 20. června víkendový pobyt pro děti  
a mládež nejen z Petrohradu.  
Pobytu se zúčastnilo 40 dětí ve věku od pěti do 
sedmnácti let. Se skupinou jsme vyrazili na náš 
oblíbený Chvojkovský mlýn, kde jsme strávili 
velmi slunný víkend.  
Ve značně teplém počasí se moc aktivit nedalo 
dělat, přesto jsme si užili koupání, naučné 
stezky v lese, sportovní činnosti, opékání.  
V letošním roce jsme cítili, že je opravdu 
potřeba dát účastníkům prostor k znovu 
navázání vrstevnických vztahů, vzájemné 
komunikaci. Po dlouhé covidové pauze ve škole 
bylo příjemné sledovat, jak jsou děti šťastné 
bez rodičů a zajisté rodiče uvítali víkend bez 
svých ratolestí.  
Pobytový víkend se uskutečnil za podpory 
Obce Petrohrad.     
       
             
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Fotbalový turnaj v Petrohradě 
 
S roční pauzou jsme měli 24. 7. 2021 možnost uspořádat náš oblíbený fotbalový 
turnaj o putovní pohár spolku VEEV,z.s. Fotbalový turnaj má charitativní nádech. 
Léta jsme vybírali dobrovolné vstupné na naši onkologicky nemocnou Lynetku. 
V letošním roce jsme se rozhodli dobrovolné vstupné věnovat na poničenou obec  
Stebno.  
 
Na turnaj se přihlásilo 10 mužstev. Přivítali jsme týmy z Loun, Žatce, Kladna, Mladotic, 
Zavidova, Petrohradu, Lubence a Rakovníka. Rakovnické mužstvo nastoupilo s převahou 
žen.  
Opět se vyvedlo počasí, opět skvělá podívaná, opět vládla přátelská atmosféra.  
Občerstvení v letošním roce zajišťoval Jan Brda z Krt se svou partou. Touto cestou 
bychom jim rádi poděkovali za obětavost a vstřícnost. Velké poděkování patří Jakubovi 
Kulíškovi za převoz branek, paní Kuchárové za profesionální fotografování po celý den, 
petrohradským dobrovolníkům za přípravu a samozřejmě petrohradskému fotbalovému 
klubu za poskytnutí zázemí.  
A jak to vůbec celé dopadlo?  
Na prvním místě se umístilo mužstvo Spartak Lubenec, druhé místo obsadilo 
mužstvo Allstars Louny a třetí místo FK Petrohrad.  
Všem týmům bychom chtěli za spolek velmi poděkovat, že i v zápalu boje dokázali 
zvládnout své emoce a z turnaje všichni odcházeli s dobrou náladou.  
Už teď doufáme, že příští rok budeme moci uspořádat další ročník a že se všichni 
ve zdraví shledáme.  
 

Za spolek VEEV, z.s. Zdeněk Učík 
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První místo 
SPARTAK LUBENEC 
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Třetí místo 
FK PETROHRAD 

Druhé místo 
ALLSTARS LOUNY 

 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ještě jsem nezamáčkl slzu z Opatovic a už je tu další. 
Bylo mým velkým přáním ještě jednou oblíct dres mého milovaného rodného 
Petrohradu. Dnes mi bylo přání splněno a to rovnou na domácím hřišti při 
tradičním turnaji, který tu Eva Učíková pořádá. Nota bene vždy s dobročinným 
účelem. Tentokráte na podporu naší sousední vsi Stebno, která byla postižena 
tornádem. Všem díky za podporu.  
Chtěl bych moc poděkovat Radimovi a Davidovi, že mi splnění přání umožnili. 
Výsledek není důležitý, ale bronzová medaile mě samozřejmě potěšila.  
 
PS: A na závěr…. Tati… Zítra to budou čtyři roky od data, kdy na nás dáváš 
pozor z míst, kam když chce člověk dohlédnout, musí použít úplně jiný orgán a 
smysl než zrak. Doufám, že jsi to viděl a máš radost.  
No, a když už Petrohrad navštívíš, tak se prostě musíš cournout hájem Petra 
Bezruče, zastavit se u památného dubu (byť není tak slavný jako ten perucký, 
kudy Oldřich unášel svou Boženu), porozjímat v parku, projít si cestu Českých 
svatých a vyškrábat se na kopec ke kapli a zbytku Petrova hradu.  
Petrohrade…. Mám tě ve svém srdci navždy… 

PAVEL VINŠ  
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Na fotografii vidíme Pavla Vinše, 
rodáka z Petrohradu, jak přebírá 

pohár za třetí místo v tomto turnaji. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
Máme konec léta a já se 
s ostatními mohu regenerovat po 
letních příměstských táborech. Je 
to přeci jen nejnáročnější aktivita 
našeho spolku. V letošním roce 
jsme stále čekali, zda plánované 
tábory vůbec uskutečníme, jelikož 
epidemiologická situace v České 
republice nebyla příznivá. Nakonec 
však vše dobře dopadlo a my mohli 
tábory pořádat. Je strašně těžké 
něco připravovat s tím, že ani 
nevíte, zda to bude reálné.  
Tábory jsme realizovali za podpory 
MŠMT a Operačního programu 
Zaměstnanost. 

 
Možná i díky uzavřeným školám, možná 
kvůli dobrým referencím jsme měli narváno. 
Každý turnus k nám docházelo přes 50 dětí 
z Petrohradu, Podbořan, Kryr, Vroutku, 
Jesenic, Kladna, Prahy, Plzně, Kolešovic 
atd…. Sice jsme měli turnusy rozdělené 
tematicky, přesto některé aktivity s tématem 
nesouvisely. Bylo to ovlivněno tím, že někteří 
animátoři díky pozastavení činnosti nevěděli, 
zda se znovu vrátí ke své činnosti.  
První turnus byl zaměřen na zvířata. Děti 
navštívily Hipodrom, Autodrom v Mostě, také 
podnikly Oslí stezku ve Svárově. Účastníci se 
dověděli něco o chování žížal a obřích šneků 
z úst studentky zemědělské školy Šárky 
Havránkové. Za nejmladším oddílem přijela 
paní Archmanová z Kryr a povozila je na 
koních. Všichni měli možnost shlédnout 
ukázku muscherů a sami si vyzkoušet 
náročnost tohoto zajímavého sportu.  
Druhý turnus, který byl zaměřen na 
řemesla, přinesl pro účastníky například 
ukázku sklářského umění, ukázku dravců, 
výlet do Mostu na Hvěvín. Navštívil nás 
úžasný umělecký štukatér pan Kaliba ze 
Stebna, který je nejen zajímavý a strašně 
obětavý člověk, ale je především neskutečně 
zručný. S dětmi vyráběl trilobity, květiny,  
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kočky. Nejmladší oddíl navštívil kamarád 
Vlasta Vébr s Míšou Dolejšovou se svou 
pohádkou Obušku z pytle ven.  
Třetí turnus byl z mého pohledu TOP. Byl 
zaměřen na integrovaný záchranný 
systém. Táborníci podnikli výlet do 
Karlových Varů do záchranářské vesničky. 
Navštívili nás hasiči z Podbořan, preventisti 
ze Žatce a dobrovolní hasiči z Petrohradu. 
Připravili si pro všechny opravdu vydařené 
dopoledne, kde jsme mohli shlédnout i 
vyprošťovací práce při havárii. Vrak auta 
nám zajistil Jakub Kulíšek.  
Další zajímavostí byli záchranáři ze Žatce, 
kteří nejen vzdělávali děti v oblasti první 
pomoci, jak zavolat první pomoc, ale v závěru 
všechny dobrovolníky namaskovali. Rázem 
jsme měli tábor plný dětí s monokly, 
odřeninami, krvácející z nosu, rukou. Pro 
všechny to byl zajisté nezapomenutelný 
zážitek.  
Další den nás navštívili policisté z ochranné 
služby PČR, odbor dopravy chráněných osob. 
Nejen, že poutavě hovořili o svém povolání, 
ale přivezli dětem i zajímavé dopravní 
prostředky, do kterých měly děti přístup. Pro 
ty nejmenší byla také připravena indiánská 
diskotéka, kterou měl v režii opět Vlasta  
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Vébr a Míša. Jsou to naši kamarádi, kteří  
nás nenechají nikdy ve štychu. O to větší 
překvapení bylo, že s sebou přivezli i 
poslankyni za Ústecký kraj Hanku Aulickou 
Jírovcovou. I pro mne nezapomenutelný 
zážitek. Opět setkání, na které se 
nezapomíná. Nejenže je paní poslankyně 
milá, ale je také neskutečně lidská a 
přirozená. Pro nejmenší přivezla dárečky a 
obrovský pytel plyšáků. A aby toho nebylo 
v jeden den málo, všichni chlapci navštívili 
vojenské muzeum v Libočanech. Dívky 
navštívila paní Monika Hornová, která s nimi 
vyrobila nádherná trička savovací technikou.  
Během čtvrtého turnusu nás čekal 
zdravotní tělocvik, chemické laborky, při 
kterých se vyráběla i zmrzlina z dusíku.  
Ti nejstarší ještě vyrazili do Lán do muzea  
T. G. Masaryka a na prohlídku prezidentské 
zahrady. Dívky navštívila břišní tanečnice, 
která jim nejen ukázala své umění, ale také 
je celé dopoledne s láskou učila taneční 
prvky.  
Nejmenší oddíl navštívil Mickey mouse. 
Odpoledne plné tance, soutěží a rozzářených 
očí se opravdu vyvedlo.  

Nesměla také chybět naše spřízněná duše - 
pan Procházka, který k nám jezdí již léta se 
svými zvířecími mazlíčky. Tentokrát přivezl 
např. hada, štíra, žáby, motýly atd. Děti ho 
prostě milují. Nesmím zapomenout také na 
chlapce ze Žatce, kteří přijeli se svou 
ukázkou kix boxu. 
Každý týden byl opravdu velmi nabitý. 
Všichni jsme především na začátku tábora 
cítili, že to letos bude jiné, a měli jsme 
pravdu. Na dětech byla znát absence ve 
škole. Vzdělávací aktivity a vhodné 
preventivní činnosti napomohly dětem posílit 
vrstevnické vztahy, navodit pohodovou 
atmosféru tábora.  
Kdybych měla letošní tábory shrnout, 
myslím, že to byl nejúspěšnější rok. 
Neříkám, že vše bylo stoprocentní, ale to ani 
při takovém počtu dětí nejde. Vždy je potřeba 
značná míra improvizace, spolehlivé lidi a 
pohodové rodiče a pak jde vše.  
Jestliže si chce někdo najít něco negativního, 
vždy si najde, ale pro nás je nejdůležitější, že 
byly spokojené nejen děti, ale také většina 
rodičů. 

 
Vždy se snažíme, aby byl program pestrý a zaujal co nejvíce účastníků. Kromě 
připravených animačních programů bych chtěla vyzdvihnout i zodpovědnou 
přípravu všech vedoucích a praktikantů. Připravili si pro děti neskutečné množství 
pohybových aktivit, rukodělných a výtvarných technik. Byli strůjci toho, aby si 
děti odnesly z tábora nejen nezapomenutelné zážitky, ale i praktické dovednosti 
do života. 
Patří jim obrovské díky, tak jako i Lukášovi Halámkovi a jeho týmu za chutné 
obědy a především mému taťkovi, který se věnoval administrativě, která je 
v dnešní době velmi náročná nejen na čas. 
A vám rodičům děkuji za vaši přízeň a důvěru, jsme moc rádi, že vás máme.  
 

EVA UČÍKOVÁ 
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PRVNÍ TURNUS 
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PRVNÍ TURNUS – 19. 7. – 23. 7. 202123. 7. 2021 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

HLAVNÍ TÉMA: ZVÍŘATA

Svět žížal, koní a psů
Oslí stezka

Hipodrom a autodrom v
Výtvarné a sportovní aktivity

12/ 

HLAVNÍ TÉMA: ZVÍŘATA 
 

Svět žížal, koní a psů 
Oslí stezka 

Hipodrom a autodrom v Mostě 
Výtvarné a sportovní aktivity 



 

DRUHÝ TURNUS 
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HLAVNÍ TÉMA: ŘEMESLA
 

Umělecký štukatér, sklář
Výcvik dravců 

Práce se dřevem, divadlo
Výlet na Hněvín 

TURNUS – 26. 7. – 30. 7. 2021

TÉMA: ŘEMESLA 

Umělecký štukatér, sklář 

, divadlo 

. 7. 2021 
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TŘETÍ TURNUS – 2. 8. – 6. 8. 2021 
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HLAVNÍ TÉMA: PROGRAM S IZS
 

Hasiči, záchranáři 
Policie 

Výcvik psů 
Výlet do Karlových Varů 
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ČTVRTÝ TURNUS 
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TURNUS – 9. 8. – 13. 8. 2021. 8. 2021 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PROGRAM NA VOLNÉ TÉMA:

 
Týden pokusů 

Kix box 
Břišní tanec 

Výlet do muzea v Lánech

PROGRAM NA VOLNÉ TÉMA: 

 

v Lánech 
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VŽDYCKY MI BYLO DOBŘE 
 
Celý svůj život žiji prakticky v jedné obci – do své svatby v Petrohradě, potom 
čtyřicet čtyři let v Černčicích. Přestěhovala jsem se pouze z jedné části vesnice do 
druhé, zde je můj domov, kde jsem prožila své dětství a mládí, zde mám svou 
rodinu, sousedy, přátele, svou minulost a snad ještě budoucnost.  
Jdu naší ulicí kolem rozkvetlých oken v domě Tomanových, kolem čapí rodinky 
na mohutném pařezu starého kaštanu na zahradě paní Benešové, kolem plotu u 
domku Andršových, na kterém se ještě nedávno točila řada větrníků vyrobených 
z plastových lahví, a kde uprostřed kvetoucí zahrádky sedí malý vodník. Míjím 
vietnamský obchůdek, jdu po chodníku podél košatých lip a pak po silnici 
směrem na Mukoděly. Přecházím trať a již jsem u domu, ve kterém bydlí Branko 
Idžakovič se svou rodinou a s rodiči své manželky. Jdu si opět povídat, tentokrát 
o tom, jaké to je, když člověk opustí svůj domov, svou rodnou zem a odejde do jiné 
země, aby si našel lepší místo k žití. 
 
Na stožáru vidím vlajku, zdá se mi, že je 
jiná než loni. 
Ano, loni jsme měli vlajku slovenskou, letos 
slovinskou, předtím českou. Každý rok to 
nějak střídáme. 
Branko, v roce 1993 jsi přiletěl z Bosny 
do naší země. Co se musí v životě člověka 
přihodit, aby dospěl k tomuto rozhodnutí 
– odejít z domova do absolutně neznámé 
ciziny? 
Každý, kdo to udělal, to má určitě jinak. U 
mě to byla touha po změně – život, který 
jsem tehdy vedl, se mi vůbec nelíbil. Jak 
všichni vědí, v naší zemi byla válka. Nebyla 
to moje válka a bohužel ještě dnes lidé tam u 
nás dole (Branko takto hovoří o rodné zemi) 
nechápou, proč se to všechno stalo, proč to 
bylo a jaký to mělo smysl. A protože jsem 
chtěl velkou změnu, věděl jsem, že musím 
odejít. 
Co ještě k tomuto kroku člověk potřebuje, 
aby to skutečně dokázal? 
Když se tak na to dívám z dnešního pohledu, 
vím, že jsem měl v sobě velkou sílu, víru a 
energii. Když chce člověk něco změnit, musí 
začít u sebe. Situaci v naší zemi jsem ovlivnit 
nemohl, ale mohl jsem změnit způsob svého 
života – a to jsem udělal, i když jsem tam 
nechal své rodiče, sourozence a další 
příbuzné.  
Proč ses rozhodl pro Českou republiku? 
Jako většina lidí, kteří odcházeli ze země, 
jsem původně směřoval přes Českou 
republiku do Německa. Měl jsem už tady 
nějaké známé, takže jsem šel za nimi a 
okamžitě jsem si hledal práci. Nejdříve jsem 
byl v Ústí nad Labem, pak v Mimoni, 
nakonec ve Stebně – a toto místo mi bylo  
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osudné v tom, že jsem se seznámil s Jitkou a 
již v roce 1994 jsem bydlel v Černčicích. 
Plánovaná krátká zastávka v Čechách se 
poněkud prodloužila, život se mi opravdu 
hodně změnil – mám rodinu, děti, stále 
stejnou práci, nemohu si stěžovat. S klidem 
mohu říci, že mi vždycky bylo dobře. V každé 
době, v každé situaci si člověk může najít to 
dobré. Nemám rád, když si lidé stále na něco 
stěžují – tady v Čechách je to asi typická 
vlastnost. Když si nemají na co stěžovat, tak 
alespoň nadávají na počasí. To jsem za ty 
roky tady poznal, u nás dole se to tak 
neprojevuje. Jak říkám, vždy se dá dobře žít, 
jenom by neměla být válka. To je potom 
všechno jinak. 
Co bylo pro tebe v začátcích to nejtěžší? 
V cizí zemi je člověk cizincem, navíc je sám, 
nikoho nezná, těžko se navazují kontakty, 
cítí ze strany místních lidí obavy, strach, 
možná i nechuť, prostě to tak bylo. Byli jsme 
něčím, na co nebyli zvyklí, a proto se tak 
chovali. Když jsem si hledal práci, šel jsem 
se zeptat do kryrské sklárny. Bylo tam volné 
místo brusiče, ale musel jsem na odpověď 
počkat měsíc s tím, že pokud se přihlásí 
nějaký Čech, bude mu dána přednost. Měl 
jsem štěstí a od té doby pracuji ve sklárně, 
kde řežu sklo. Dalším problémem je 
samozřejmě jazyk. Snažil jsem se učit se 
opravdu intenzivně při každé příležitosti. Po 
roce a půl jsem si myslel, že už češtinu 
ovládám, ale to byl jen můj vnitřní pocit. 
Učím se stále, dokonce zpívám české lidové 
písničky.  
To mohu potvrdit, protože nám při 
zpívání napovídáš text, ale mohu také 
potvrdit, jak nádherně zpíváš písně  
 
 



ve svém rodném jazyce. 
Mým rodným jazykem je srbochorvatština. 
Ve škole jsme používali jak latinku, tak 
azbuku. Slovanské jazyky si jsou v
podobné, ale často i rozdílné. Například 
chléb – srbsky - chleb, chorvatsky 
Ale vždycky se lidé mohou domluvit, pokud 
sami chtějí. Jednou jsem si nemohl 
vzpomenout na slovo – kohout, a tak jsem 
řekl - šéf slepic. Všichni to pochopili. Hudbu, 
písně, tanec – to mám rád, to patří k
V Čechách žiješ téměř třicet 
skoro stejná doba, jakou jsi prožil 
v Bosně. Existuje něco, co ti tady chybí?
Dětství jsem prožil v bosenském městě, jeho 
rozloha není velká, ale tehdy mělo dvacet 
tisíc obyvatel. Můj táta vždycky 
říkal, že každý nemusí mít svůj 
pokoj, ale svou postel. Bylo to 
tak, protože v malých bytech 
žily velké rodiny. Je to 
k neuvěření, ale všechna 
příjmení tam končí jako to 
moje na – ič. Táta rád vyprávěl 
příběhy své rodiny – vím, že 
jeho dědeček patřil ve 
dvacátých a třicátých letech 
k bohatší vrstvě podnikatelů. 
Prý si nechal vozit pivo a 
pomeranče až z Itálie. A co mi 
chybí? Čevabčiči - takové to 
správně udělané, ochucené, ty 
malé válečky. Tady se dělá 
jinak než u nás dole. A pak 
samozřejmě to obvyklé sdílení 
společných zážitků, kdy se 
sejdou kamarádi z dětství, ze 
školy a vzpomínají na to, co 
prožili. A co dál? Už mě nic 
nenapadá, asi mám všechno, 
co potřebuji a co mi dělá život 
spokojený a šťastný. Já to 
beru tak, že když člověk přijde 
do jiné země, nemůže 
očekávat, že se něco bude 
kvůli němu měnit, ale naopak 
– já se musím změnit, abych tu 
mohl žít. Na každém z nás 
záleží, jaký ten život bude. Mně 
se v Čechách líbí, krajina, 
příroda, máme hodně 
kamarádů a přátel, mohu dělat 
to, co mě baví. 
Tak vyprávěj, co tě baví. 
Někdy to osud zařídí tak, že 
přes nejrůznější životní situace 
a komplikace se stane i to, co  
 

Mým rodným jazykem je srbochorvatština. 
Ve škole jsme používali jak latinku, tak 
azbuku. Slovanské jazyky si jsou v mnohém 
podobné, ale často i rozdílné. Například – 

vatsky – krug. 
Ale vždycky se lidé mohou domluvit, pokud 
sami chtějí. Jednou jsem si nemohl 

kohout, a tak jsem 
šéf slepic. Všichni to pochopili. Hudbu, 

to mám rád, to patří k životu. 
Čechách žiješ téměř třicet let, to je 

skoro stejná doba, jakou jsi prožil 
Bosně. Existuje něco, co ti tady chybí? 

bosenském městě, jeho 
rozloha není velká, ale tehdy mělo dvacet 

člověk vůbec nečeká, přestože si to vnitřně 
přeje. S rodiči jsme bydleli v
a já jsem si už jako malý kluk moc přál 
bydlet v domku na vesnici a pracovat 
v zemědělství. Maminka byla prot
protože to jako dítě zažila a určitě věděla, jak 
je to náročná práce. To byl můj dětský sen a 
splnil se mi příchodem do Čech, kde jsem 
potkal Jitku, jejíž život šel stejným směrem. 
Když mě přivedla poprvé domů představit 
rodičům, vidím na dvoře tra
zahradu, pozemky. Traktor byl statkový, 
pozemky pronajaté, ale tady začalo to, co 
jsem si vždycky přál. Moje děti se často 
ptaly, proč toho tolik máme, protože to 
znamená hodně práce 

člověk vůbec nečeká, přestože si to vnitřně 
rodiči jsme bydleli v městském bytě 

a já jsem si už jako malý kluk moc přál 
domku na vesnici a pracovat 

zemědělství. Maminka byla proti tomu, 
protože to jako dítě zažila a určitě věděla, jak 
je to náročná práce. To byl můj dětský sen a 
splnil se mi příchodem do Čech, kde jsem 
potkal Jitku, jejíž život šel stejným směrem. 
Když mě přivedla poprvé domů představit 
rodičům, vidím na dvoře traktor, velkou 
zahradu, pozemky. Traktor byl statkový, 
pozemky pronajaté, ale tady začalo to, co 
jsem si vždycky přál. Moje děti se často 
ptaly, proč toho tolik máme, protože to 
znamená hodně práce – nejen pro nás  
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dospělé, ale také pro ně. Odmalička oba 
pomáhali, takže teď v dospělosti je to pro ně 
úplně přirozené – prostě na vesnici se 
pracuje. Je to práce, která přináší radost – 
dívat se, jak všechno na zahradě roste, jak 
se rodí a prospívají mláďata, máme kozy, 
ovce, králíky, slepice. Je třeba se starat a 
pak jsou výsledky. Rádi zkoušíme nové věci, 
pak přichází další radost, když se to daří. 
Zde se nabízí otázka – co nového 
plánuješ? 
V každém případě chceme vylepšit náš malý 
statek, jak rád říkám – postavit seník, 
opravit kůlnu a hlavně zmodernizovat to 
naše včelařství. Již jsme vyzkoušeli medové 
víno a dál se chystáme věnovat se apiterapii. 
To je léčba vzduchem, který se vytváří kolem 
včelích úlů pohybem a energií samotných 
včel. Bylo zjištěno, že to působí příznivě na 
plíce, na psychiku, vytváří to atmosféru 
pohody a relaxace. K tomu je třeba postavit 
apidomek, ve kterém jsou nad úly umístěná 
lůžka, takže člověk leží, odpočívá, vdechuje 
ozdravující vzduch, a tak relaxuje a léčí se. 
Zároveň může oknem domku pozorovat včely 
vylétající z úlu – to také působí velmi 
uklidňujícím dojmem. Nemusí se bát, 
protože včely se do domku nedostanou. To 
jsou nejbližší plány. Samozřejmě je třeba 
všechno prostudovat, připravit se, zajet se 
podívat k těm včelařům, kteří mají 
zkušenosti. Už se na to těším. 

 
 
 
 
 
 
 

Jak často jezdíte do Bosny za rodinou? 
Většinou jsme jezdívali s dětmi v létě o 
prázdninách, zastavili jsme se u rodičů, 
setkali jsme se s bratry, pobyli u moře. Před 
pěti lety zemřela maminka a od té doby jsme 
tam nebyli. Zasáhla do toho i pandemie, to je 
jasné. Uvidíme, jak to bude dál, ale určitě 
tam zase pojedeme. 
Myslíš si, že ses už stal Čechem? 
Na to odpovím asi takto – mám ten dojem, že 
to tak je. Přišel jsem na to jednou v neděli 
odpoledne, kdy jsem zapomněl, že mám 
dodržovat pravidla svátečního dne, ale pak 
jsem sám sebe přistihl, že něco dělám na 
zahradě. V tu chvíli jsem pochopil, že jsem 
se stal Čechem. Chutná mi české pivo, 
moravské víno, mám rád krásnou přírodu a 
ještě krásnější ženy. Čechy jsou mým 
domovem, který jsem si vybral sám – je to 
kulturní země s významnou historií, země 
plná šikovných a pracovitých lidí. Tak to 
vidím já. 
Co bys řekl závěrem? 
Během svého života, kdy první polovinu jsem 
prožil tam dole a tu druhou tady se svou 
rodinou, jsem došel k této zkušenosti: 
NEKRITIZUJ, NEODSUZUJ  
A NESTĚŽUJ SI.   
A pak bych mohl ještě dodat: NECHVÁTEJ, 
NESPĚCHEJ, ALE KRÁČEJ POMALU. 
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Termín „apiterapie“ zní sice 
hodně tajemně, skrývá se za 
ním ale celá řada nám blízkých 
věcí.  
Dokonce natolik blízkých, že 
apiterapií prochází mnoho z nás 
každičký den, aniž o tom víme. 
Včelka se latinsky nazývá Apis, 
takže teď už snad začíná 
přihořívat. 
Stačí tedy zajít na medovou 
masáž nebo používat krém  
s mateří kašičkou a už jsme  
v apiterapii až po uši.  
Je to samozřejmě nadnesené – 
apiterapie je daleko obsáhlejší  
a dokáže řešit i velmi těžké 
obtíže.  
Například včelí jed nachází 
uplatnění při léčbě revmatismu 
nebo zánětů kloubů, pyl dokáže 
pomáhat při zažívacích potížích. 
Z dalších účinků můžeme zmínit 
například ničení bakterií 
u propolisu, výživu a blahodárné 
účinky pro pleť u mateří 
kašičky nebo skvělé účinky 
medu při nachlazení či ztrátě 
energie.  

A víte, že včelky umí léčit nejen fyzické obtíže, ale i 
naši duši? Existuje několik metod, které pomáhají 
při léčbě depresí a stresu. Jednou z nich je 
například vdechování teplého vzduchu s příměsí 
včelích produktů, který tlumí psychickou zátěž a 
uvolňuje napětí. 
Asi největším překvapením bylo objevení účinků 
včelího jedu při léčbě roztroušené sklerózy, což už 
je opravdu fascinující.  

Vybráno z internetu 

Za rozhovor děkuje 
Marie Vránová 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nebe nep řijímá
 

To okno znám už nazpam
leze beruška. Ani ona nem
přes m říže dostane. Má št
za plot.  

Co je za ním ? Vlastn
bych možná cht ěla, ale dál už ne. To neznámo m
mřížemi lepš í. Bezpe čnější 
Zatím nejbezpe čnější místo na sv
hodinu. A léky taky. Nevím
se po řád stejn ě. Nemám žádný d

Přes ty m říže se na m
nedokážou. P řed t ěmi se nejde schovat. V hluku všedního dne, p
pobí hání sest ři ček, bouchání dve
ke mn ě doléhá p řes dve ře, se cítím bezpe

 Horší je to ve čer, kdy je ticho. V tichu jsou mé p
hlasit ější. Nabývají obrazu, n
deku, pustit hlasitou hudbu, ale stejn

Jednou jsem se jich málem zbavila. A proto js
mě. Asi je to dob ře. Babi
nebe, ale do pekla. Asi jsem na to zapomn
Necht ěla bych tam, ale do nebe by m

Ta beruška nesmí um ř

„Otev řete okno, prosím," 
sestru, když vešla do pokoje
„Musí se dostat ven.
Posadila jsem se a dívám se do 

zahrady. Dole kvetou r ů

vůně se ke mn ě nedostane.
„Tak b ěž," říkám berušce, 

a zachra ň se."  
Prolet ěla oknem a zmizela mi z 

dohledu. Zvládla to. Oddech
si. 

Taky to zvládnu. 
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JEŠTĚ LETNÍ ZASTAVENÍ 
(psáno právě teď 4. září) 
 
Je zářijový sobotní podvečer s výrazně letním 
počasím – sedíme na zahradě pod plátěným 
stanem, protože jsme účastníky oslavy 
čtyřicátých narozenin.  
K nejstarším hostům patří tchán oslavenkyně, 
Miroslav Majer, a můj manžel. Oba 
sedmdesátníci, kteří se znají od dětství, sedí 
vedle sebe, a jelikož se setkávají opravdu 
jednou za čas, mají si o čem povídat. Myslíte 
si, že si vyprávějí o tom, co dělali včera, před 
týdnem či minulý měsíc? Kdepak, stejně jako 
vždy při takové příležitosti vzpomínají na to, 
co bylo kdysi dávno – a není divu, oba se 
v naší obci narodili a oba zde zůstali po celý 
život. 
Začínají Bílencem – to bylo místo jejich 
dětských her a společných setkávání. Bílenec 
byl tehdy plný dětí, hlavně kluků. Jak to tam 
tehdy vypadalo? Co si pamatují z této doby? 
Starý dům, kterému se říkalo – Karolína, byl 
prý v něm klavír. Obchod u Zemanů, dnes 
tam bydlí paní Jeníčková, hospoda u 
Scheinerů. Do školy se chodilo pěšky přes 
pole a bažantnici do Petrohradu. Bílenecký 
rodák má z této doby vzpomínku – cestou si  
natrhal jarní kytky a najednou se proti němu 
objeví pacient z léčebny - tehdy si mnozí 
z nich mohli chodit volně po vesnici – ten  

člověk po něm natahuje ruce. Samozřejmě se 
jako malý kluk bál, a tak mu rychle podal tu 
kytici a utíkal pryč.  
Hovor pokračuje – hospoda Na Nádraží, kde 
se schází mládež z Černčic a z Bílence, 
petrohradské zábavy a plesy, časté rvačky, 
cesty na pionýru do Příbrami za slečnami. A 
pak samozřejmě vojna a vše, co k tomuto 
tématu patří.  
Při chlapském povídání nesmí chybět práce – 
oba pracovali v zemědělství, jeden jako 
mechanizátor a druhý jako celoživotní 
traktorista. Jeden večer nestačí k tomu, aby 
se probralo vše, co se udělalo či neudělalo, 
jak se zaselo, sklidilo či zoralo. Z pole se 
zamíří na fotbalové hřiště, protože všichni 
Majerové hrávali fotbal, Miroslav stával 
v brance, tam bylo jeho místo. 
Nelze neslyšet, o čem si ti dva vyprávějí, a tak 
naslouchám, i když jsem to slyšela již 
mnohokrát - do jednoho lidského života se 
totiž vejde tolik událostí a příběhů. A když se 
ti dva shodnou v tom, že mají rádi vzpomínky, 
aby se na to z minulosti v budoucnosti 
nezapomnělo, uvědomím si, že ptát se jich, co 
je pro ně domov, je vlastně nesmysl, protože 
celou dobu si o tom vyprávěli. 

MARIE VRÁNOVÁ 
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KDYŽ JSME BYLI MALÍ,
 
vnímali jsme budovu petrohradského 
pivovaru jako zcela běžnou součást naší 
obce, jejíž každodenní provoz se projevoval 
hlukem, typickou vůní mláta,
pivních lahví v bednách na korbě nákladních 
automobilů rozvážejících pivo do okolí. 
V zimě nás fascinovaly obrovské kostky ledu, 
které se vysekávaly na blízkém rybníce a 
odvážely do obrovské jámy za pivovarem, aby 
po celý rok plnily funkci lednice.  
To byl náš pivovar, stejně jako zámek 
s parkem, zřícenina hradu nebo kaplička. 
Patřily k vesnici, k našemu domovu a určitě 
jsme to již v dětském věku přijímali se 
zvláštní hrdostí, protože ve které obci v
měli tolik památek a historických budov, 
souvisejících se šlechtickým rodem a 
dokonce i s významným architektem 
Josefem Zítkem, jehož nejslavnějším dílem je 
Národní divadlo v Praze? 
A pak se děly jiné věci – pivovar byl zrušen a 
jednu část používal pro své účely státní 
statek, hlavní budova byla využívána jako 
sklad sýrů, kde bylo vhodné prostředí pro 
jejich zrání, a jako bylinkárna 
pamatujeme zaměstnankyně sedící za okny, 
jak pracují s bylinkami. V té době se kolem 
budovy šířila zcela jiná vůně než v
vaření piva.  
Poté i tyto provozy byly zrušeny a historická 
budova, jediná technická památka 
architekta Zítka, chátrá. Všichni to víme, 
všichni jsme chodili kolem, sledovali rozbitá 
okna, poničenou fasádu a střechu
prostory v okolí. Ten, kdo neznal situaci, se 
ptal, proč se s tím něco neudělá, proč se to 
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budovy šířila zcela jiná vůně než v době 

y byly zrušeny a historická 
budova, jediná technická památka 
architekta Zítka, chátrá. Všichni to víme, 
všichni jsme chodili kolem, sledovali rozbitá 

a střechu, zarostlé 
. Ten, kdo neznal situaci, se 
ím něco neudělá, proč se to  

neopraví? Budova však nebyla majetkem 
obce, a proto je odpověď zcela jasná.
Před lety budovu koupila 
firma, ale nic zvláštního se nedělo, protože 
jejím záměrem byl následný prodej a 
samozřejmě zisk.  
Možná se ptáte, proč o tom všem, co většina 
z vás zná, píšu právě teď? A já odpovím, že 
všechno má svůj důvod a souvislosti. 
V sobotu 11. září se v
uskutečnil den otevřených dveří. A kdo ty 
dveře otevřel veřejnosti a proč? To přece 
může pouze majitel objektu. A tak to bylo a 
tak se stalo. Náš pivovar má nového majitele, 
který budovu koupil se skutečným záměrem 
– objekt zrekonstruovat a dokonce obnovit 
provoz pivovaru. Všem přítomným
padesát), kteří využili jeho pozvání a přišli
prohlédnout dlouhou dobu uzavřené 
prostory, přiblížil historii, ale především je 
seznámil se svými plány 
mělo vařit pivo a pak se zde vytvoří 
restaurace s výhledem na rybník a následně 
také hotel.  
V této chvíli určitě máme všichni chuť 
zatleskat, protože pokud se to vše podaří a 
my se budeme v budoucnu dívat na krásnou 
budovu, která už neměla šanci ani naději, je 
to ta nejlepší věc, která může malou vesnici 
potkat.  
A pak se může stát, že naši vnuci
vzpomínat, že když byli malí, začalo s
v Petrohradě opět vařit pivo v
budově, která byla kdysi skutečným 
pivovarem. Doufejme, že se tak stane…
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MARIE VRÁNOVÁ 
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LETNÍ MOMENTKY 
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LÉTO KONČÍ VE STRAŠIDELNÉM LESE

11. září se v obci konala naše tradiční akce 
Strašidelně pohádkový les. Počasí nám zprvu 
absolutně nepřálo a my se ráno rozhodovali, 
zda akci vůbec uskutečníme. Nakonec se 
strašidla rozhodla, že to risknou. A dobře 
udělala.  
Krátce před zahájením vysvi
vydrželo do konce. V úvodu všechny účastníky 
připravila Zloba, která každému vysvětlila, proč 
se na strašidelnou cestu vůbec vydávají. Po 
trase je čekala například Večernice, Zombíí 
princezny, Sedm trpaslíků, Loupežníci, Upíři, 
Kostlivci, Čarodějnice a další. Nejvíce se však 
všichni obávali pekla. 
Návštěvnost byla obrovská. Přišlo téměř 200 
lidí, z toho 115 dětí. Máme obrovskou radost, 
že energie, kterou do toho každý dal, nepřišla 
na zmar. Jediné, co nás mrzí
počasí museli odvolat doprovodný p
Přesto si myslíme, že se akce velmi zdařila
Eva Učíková  
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KDO SE BOJÍ, 

NESMÍ DO LESA… 



PODĚKOVÁNÍ 

 
               
 
 
Také já bych za spolek VEEV, z.s. ráda reagovala na nešťastnou událost, ke které 
v našem regionu došlo v předposledním červnovém týdnu.  
Jak všichni víte, jedná se o živelnou pohromu, která nejvíce postihla obec Stebno, 
obec sousedící s Petrohradem. I naše vesnice byla zasažena, ale ne v takovém 
měřítku jako zmiňované Stebno. 
Touto cestou bych chtěla vyjádřit obrovský respekt všem, kteří nezištně pomáhali 
a pomáhají při odklízení, zajišťování občerstvení, humanitární pomoci atd. Každý 
z nás přispěl tím, co nejlépe umí. Tento víkend jsem zažila opravdu neskutečnou 
sílu, odhodlání, překonání svých limitů, výdrž a víru v to, že se to zvládne.  
Petrohradští SDH Petrohrad, petrohradští fotbalisté, náš spolek VEEV, 
zaměstnankyně školy Petrohrad a naši příznivci jsme se také snažili pomoci. 
Využili jsme na to vyhrazené peníze, které jsme měli vyčleněné na zrušenou akci, 
která se měla konat v Bílenci. Napekli jsme koláče, připravili občerstvení, vozili 
kávu, polévku…..  
Co nás však všechny velmi mrzí, je fakt, že i v těchto nelehkých časech se najdou 
tací, kteří se do postižené obce přijeli pouze podívat, natočit video, nafotit. Vůbec 
si neuvědomili to, že díky nim se práce komplikovala, jelikož znepřístupňovali 
průjezd. Také když čteme nevhodné komentáře a články na sociálních sítích, je 
nám z toho smutno. Myslíme si, že je logické, že se dalo spoustu věcí zorganizovat 
jinak. Dnes s odstupem času je to zjevné, ale kdo kritizuje, mohl to přijet řídit a 
organizovat.  
Já sama za sebe si vážím všech, především hasičů, policistů, velitele zásahu, 
starosty a místostarosty obce Kryry, kteří i v rozhovorech mysleli na naši obec. 
Nikdo si nezaslouží kritiku, ale obrovské uznání, respekt a poděkování. 

 
Za již zmiňované spolky  

PhDr. Eva Učíková – předseda spolku VEEV, z.s. 
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všimli jste si, že devátý měsíc, který nese 
nádherné jméno září, je dobou nových začátků a 
očekávání? 
Děti začínají ve škole svůj nový školní rok, 
v hlavách a v srdcích ještě mají vzpomínky na již 
skončené prázdniny, ale zároveň vědí, že čas je 
neúprosný a je třeba soustředit se na nové 
povinnosti. Úroda na polích a na chmelnicích je 
sklizena, pole se nám představují v barvě krásné 
země, která čeká na nové osetí, aby koloběh 
přírody mohl pokračovat.  
Začátky a konce se neustále opakují, ale právě 
v tom je záruka pokračování života na této 
planetě. Letošní září však přišlo v letních šatech. 
Myslím si, že to vůbec nikomu nevadí, protože 
slunce a modrá obloha vytvářející malebné pozadí 
podzimní přírodě nás těší a nabízí možnosti, jak 
mnohem aktivněji trávit svůj volný čas.  
Začátek podzimu tentokrát nesplnil naše 
očekávání, protože vypadá jako léto, ale my si 
tajně říkáme, co když je to počátek nové doby, 
jiného střídání ročních období – a my jsme toho 

součástí, my to můžeme sledovat, mít z toho 
radost a očekávat něco úplně nového. Sice často 
nevíme, co přesně by to mělo být, ale ten pocit, 
který v sobě máme, je nenahraditelný. Ano, teď by 
mělo něco přijít, říkáme si, změna, pohyb, nový 
nápad, nový způsob života i myšlení, jiný pocit, 
noví lidé… 
Něco končí a něco začíná, ze stromu padá první 
list, je nádherně červený – ano, to je konec léta a 
začátek podzimu, víme, co má přijít, ale zároveň si 
přejeme, aby to bylo jiné. Záleží na tom, co přesně 
čekáme. Jsme-li skromní a realističtí, naše 
představy se mohou splnit. Stačí pro to něco 
udělat. Začít sám u sebe naprostou maličkostí a 
drobností, nezapomínat na své nejbližší ve svém 
okolí, ale zároveň se podívat i dál.  
Náš svět nekončí za plotem zahrady, na které nám 
je tak dobře, protože máme svůj klid. Někdy se 
musíme vydat i jinými cestami, pokud očekáváme 
nějakou změnu nebo jiný začátek. Je dobré to 
zkusit… 
                                              Marie Vránová, 2011 

ROZHOVOR (opět září 2011, část textu) 
Všichni to místo známe odedávna. Kdysi areál Státního statku Lubenec, dnes 
Petrohradská, společnost s r. o. Projíždíme otevřenými vraty do dvora a pak vcházím do 
jedné z kanceláří, kam mě vede pan Zdeněk Hausner, chmelař této společnosti. 
 
Pane Hausnere, celý váš pracovní život je 
spjatý s chmelem. Kdy to všechno začalo? 
V roce 1975 jsem nastoupil ke Státnímu statku 
v Lubenci a pak jsem přešel do Petrohradské 
společnosti. 
Dokázal byste říci, jaký je to vztah, když stále 
pracujete na stejném místě? 
To se dá velmi těžko popsat, protože člověk je na 
ta místa a na tuto práci zvyklý a nemá potřebu o 
tom nějak zvlášť mluvit. Samozřejmě si cením 
toho, že tu máme dobrý pracovní kolektiv a 
výbornou atmosféru. Mám radost, když chmel 
začíná kvést a zároveň obavy z toho, jaké bude 
počasí a jaká bude úroda. 
Mění se styl práce kolem chmelu v souvislosti 
s moderní technikou? 
Dříve muselo na chmelnicích pracovat mnohem 
více lidí, ale stále máme pro práci výborné 
podmínky. To určitě souvisí i s tím, že jsme 
opravdu dobrá parta. 
V době našeho mládí se chmel česal ručně. 
Kolik věrtelů jste načesal? 
Chodil jsem na brigádu jako student, nejdříve mi 
to šlo velmi pomalu, ale pak jsem načesal i 
dvanáct věrtelů. 
Máte rád pivo? 
Nejvíce mi chutná Plzeň, Bernard a Kozel. 
 
 

 
V loňském roce jste dosáhli výjimečně 
vysokého výnosu, ale letos jde přímo o 
historicky rekordní úspěch. 
Ano, tak to skutečně je. Loňský výnos činil 18,5 q 
na hektar, letos byl průměrný výnos 19,5 q. 
Určitě k tomu přispělo počasí – dostatek srážek, 
správné noční teploty, menší vedra ve dne, ale na 
druhou stranu se až desetkrát více objevovaly 
houbové choroby, takže se musely zvýšit dávky 
vhodných postřiků. 
Příliš velká úroda však přináší i určité potíže a 
problémy. 
Největší problém byl se sušením chmele, proto se 
česání často muselo podle potřeby zastavit, aby 
se sklizené množství stačilo usušit. Nové sušárny 
nemá smysl stavět, protože každý rok se tak 
velká úroda nepodaří. S tím souvisí i cena 
chmele, která samozřejmě v tomto případě klesá, 
a tak jste mohli někde vidět chmelnice 
s neočesaným chmelem. To však není náš případ, 
protože my odbyt máme zajištěný. 
Nesklizenou chmelnici jsem viděla směrem ke 
Kryrům. 
To je však jiná situace, protože je to nová 
chmelnice s ročním chmelem. Ten se nechává 
záměrně stát delší dobu, aby se veškeré živiny 
vrátily zpátky rostlině.  
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VYBRÁNO Z ARCHIVU: 

BYLO NAPSÁNO PŘED DESETI LETY 

ANEB JAK SE VŠE OPAKUJE 
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MÁTE ZAJÍMAVOU FOTKU?  
VESELOU, VTIPNOU, NEOBVYKLOU? 
VIDÍTE NĚCO, CO VÁS ZAUJME
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 
VYFOTOGRAFUJTE, PROSÍM.
POŠLETE.  
RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY.
TAKÉ S VAŠÍM KOMENTÁŘEM.
DĚKUJEME. 
  

SRDCE V BUBLINĚ, TO 
JE KRÁSA! 

LÉTO JE ÚŽASNÉ, HURÁ!
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CO VISÍ NA 

PLOTĚ?

 
NEOBVYKLOU?  

CO VÁS ZAUJME,  
A CHCETE TO UKÁZAT OSTATNÍM? 

PROSÍM. 

RÁDI POVĚSÍME NA PLOT VAŠE 
POSTŘEHY, POHLEDY A OKAMŽIKY. 

VAŠÍM KOMENTÁŘEM. 

ANDĚL S
ALE KDO JE KDO?

S TOU PĚKNOU ŠKOLOU 
MI TO SLUŠÍ, ŽE?

LÉTO JE ÚŽASNÉ, HURÁ! 
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CO VISÍ NA 

PLOTĚ? 
 

ANDĚL S ANDÍLKEM, 
ALE KDO JE KDO? 

TOU PĚKNOU ŠKOLOU 
MI TO SLUŠÍ, ŽE? 


